

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

المجلس الوطني يدعو المؤسسات الإنسانية والحقوقية وبرلمانات العالم إعلان تضامنهم مع محافظ القدس عدنان غيث

2020-8-1

جدد المجلس الوطني الفلسطيني دعوته للمؤسسات الإنسانية والحقوقية وبرلمانات العالم وشعوبها الحرة إعلان تضامنهم مع محافظ القدس عدنان غيث والتحرك العاجل للضغط على سلطات الاحتلال لإطلاق سراحه، سيما وأنه يتعرض للتحقيق المتواصل في زنازين سجن عسقلان في ظروف اعتقال قاسية ومخالفة لاتفاقيات جنيف ذات الصلة.

واعتبر المجلس في بيان صدر عنه اليوم استمرار اعتقال محافظ القدس غيث من قبل الاحتلال الاسرائيلي لليوم الـ 14 على التوالي جريمة جديدة واستهداف مباشر لمدينة القدس المحتلة ومؤسساتها وقياداتها ورموزها الدينية والوطنية بهدف إفراغها من أصحابها الأصليين.

وقال المجلس إن المحافظ غيث تم اعتقاله في 2020/7/19 للمرة الثامنة عشرة خلال عامين أي منذ توليه منصبه، دون أي مبررات سوى أنه يقوم بدوره الوطني في خدمة أبناء شعبه في عاصمة دولة فلسطين المحتلة التي تعترف بها الأمم المتحدة، مما يؤكد أن هذا الاعتقال غير القانوني هدفه الوحيد استهداف الوجود الفلسطيني في مدينة القدس المحتلة.

وأكد المجلس ان اعتقال محافظ القدس ونقله خارج حدود بلده المحتل، يشكل جريمة حرب، وانتهاكاً صارخاً لأحكام (المادة 76) من اتفاقية جنيف الرابعة التي تنص على احتجاز الأشخاص المحميون (الأسرى) في بلدهم، مشدداً على واجب كافة الدول الأطراف المتعاقدة بموجب اتفاقيات جنيف لعام 1949، الضغط على الاحتلال من أجل الإفراج عن الأسرى الفلسطينيين ووضع حد لانتهاكاته المتكررة لهذه الاتفاقيات.

واضاف المجلس: ان اعتقال المحافظ غيث يأتي في سياق الهجمة الاحتلالية على مدينة القدس المحتلة من الاستيطان وهدم البيوت وطرد سكانها وإغلاق للمؤسسات الوطنية والثقافية واعتقال المئات من أبنائها واقتحامات للمقدسات وغيرها من مسلسل التهويد، في استهداف مباشر للمكانة القانونية والسياسية لمدينة القدس المحتلة.

وأعاد المجلس التذكير بأن القدس مدينة فلسطينية محتلة، حسب قرارات الأمم المتحدة بما فيها قرارات مجلس الأمن رقم 252 (1968)، 267 (1969)، 465 و476 و478 (1980)، 2334 (2016)، التي تعتبر كل الإجراءات والقوانين الإسرائيلية المستهدفة تغيير الوضع القانوني والسياسي لمدينة القدس ومقدساتها وهويتها وتركيباتها الديمغرافية، لاغية وباطلة.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

Palestine National Council (PNC) calls on humanitarian and human rights institutions and world parliaments

to declare their solidarity with the Governor of Jerusalem, Adnan Ghaith

1st of August 2020

Palestine National Council (PNC) renewed its call for humanitarian and human rights institutions, parliaments of the world and their free peoples, to declare their solidarity with the Governor of Jerusalem, Mr. Adnan Ghaith, and to act urgently to pressure the Israeli occupation authorities to release him, especially as he is subject to continuous investigations in the cells of Ashkelon prison, in harsh conditions of detention, and in violation of Geneva Conventions related.

In a statement issued today, PNC considered that the continued detention of the Governor of Jerusalem, Mr. Ghaith by the Israeli occupation for the 14th day in a row is an additional crime, and a direct targeting of the occupied city of Jerusalem and its religious, national institutions, leaders and symbols, in order to empty it of its original owners.

PNC declared that Governor Ghaith had been arrested on 19th of July 2020 for the eighteenth time in two years, that means since he took office, without any justification except that he is acting his national role in serving Palestinian people, in the capital of the occupied Palestinian state, which is recognized by the United Nations, This confirms that this illegal detention is aimed solely at targeting the Palestinian presence in occupied Jerusalem.

The arrest of the Governor of Jerusalem, and transferring him outside the borders of his occupied country, constituted a war crime and a flagrant violation of the provisions of (Article 76) of the Fourth Geneva Convention, which stipulates that captured persons (prisoners) should stay in their country, stressing the duty of all signatory states parties under the agreements of Geneva 1949, to pressure the Israeli occupation to release the Palestinian prisoners, and put an end to its repeated violations of the agreements, PNC confirmed.

PNC added: The arrest of Governor Ghaith comes in the context of the occupation attack against occupied Jerusalem, by demolishing homes, expelling residents, closing down national and cultural institutions, and arresting hundreds of children and storming holy sites and other series of Judaization, in direct targeting of the legal and political status of the occupied Jerusalem

PNC recall that Jerusalem is an occupied Palestinian city, in accordance with United Nations resolutions including Security Council Resolutions No. 252 (1968), 267 (1969), 465, 476 and 478 (1980), 2334 (2016), which consider all Israeli measures and laws aimed at changing The legal and political status of the city of Jerusalem, its sanctities, identity and demographic composition, are null and void.